
Butlletí del Gremi
Assemblea del Gremi
d’Àrids de Catalunya

L’acte va comptar amb la presència d’Albert Mitjà, director general
d’Energia i Mines, i Xavier Sort, subdirector general de Mines

Butlletí informatiu mensual del
Gremi d’Àrids de Catalunya

Núm. 4 • Novembre/Desembre 2000

www.gremiarids.com

12

6

Joan Franquesa
exposa la situació
dels àrids a les 

jornades Els Reptes
de la Nova Mineria  
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Prop d’una cinquantena d’em-
preses, de les 64 que confor-
men el Gremi d’Àrids de

Catalunya, van assistir a
l’Assemblea General que va tenir
lloc el passat mes de novembre a
l’Hotel Bellaterra.
A l’Assemblea, la junta del Gremi
va presentar l’estat de comptes: el
balanç, el compte d’explotació i
les dades econòmiques relatives a
l’exercici de 1999, que van ser
aprovades per unanimitat. En últi-
ma instància també es van debatre
els pressupostos dels anys 2000-
2001.

A continuació es va lliurar un lli-
bret a tots els presents on aparei-
xen les principals activitats que el
Gremi d’Àrids ha dut a terme des
de la celebració de la darrera
assemblea general com són les
diferents conferències, jornades,
reunions amb l’administració, reu-
nions amb altres empreses i gre-

mis relacionats amb el sector, etc.
Per últim, el president del Gremi,
Joan Franquesa, va exposar a tots
els presents l’evolució de les reu-
nions amb els diferents represen-
tants de l’administració i, en
aquest sentit, va explicar com en
els darrers mesos s’han intensifi-
cat les relacions amb els departa-
ments de Medi Ambient, Indústria
Comerç i Turisme, i Política
Territorial i Obres Públiques així
com amb altres ens relacionats
amb el sector com el Parlament

GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

Entrevista a Josep A.
Grau, secretari gene-
ral del Departament
de Política Territorial
i Obres Públiques

UNILAND 
CEMENTERA, S.A.
Divisió Industrial,
l’èxit d’una gran

empresa centenària

L’assemblea va tenir lloc el passat mes de novembre a l’Hotel Bellaterra de Barcelona

En els darrers mesos
s’han intensificat les
relacions amb els

diferents departaments
de la Generalitat

Continua a la pàgina 2
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de Catalunya, el Centre per a
l’Empresa i el Medi Ambient,
S.A., l’Institut Català de l’Energia
(ICAEN), diversos consells
comarcals i ajuntaments. En total
s’han mantigut entrevistes amb
més de 50 persones relacionades
amb l’administració.
En un altre ordre de coses, es va
dur a terme la presentació a tots
els agremiats del nou pla de
comunicació del Gremi iniciat el

passat mes d’abril a càrrec de
l’empresa P&E Comunicació i que
ha comportat, entre altres ele-
ments, la creació d’una nova iden-
titat visual corporativa, un lloc
web, el Butlletí del Gremi i un
nou tríptic informatiu de caràcter
corporatiu.
Tots els agremiats es van mostrar
satisfets amb els nous elements
de comunicació creats ja que
suposen un pas endavant en la
voluntat del Gremi per adequar-
se a les noves vies de comunica-
ció, tan necessàries en la societat
actual.

L’impuls del sector

Un cop finalitzada l’assemblea va
tenir lloc el tradicional dinar, que
en aquesta ocasió va comptar
amb la presència del director
general d’Energia i Mines, Albert
Mitjà, i el subdirector general de
Mines, Xavier Sort.
Albert Mitjà va felicitar el Gremi
pel nou pla de comunicació i
sobretot per la creació del lloc
web i l’existència del Butlletí del
Gremi, del qual va dir que era
“una bona eina de comunicació
per conèixer i està informat sobre
les activitats que duu a terme el
Gremi d’Àrids”. D’altra banda,
també va fer palesa la voluntat
que des de la Direcció General
d’Energia i Mines es té per
impulsar el sector, com ha quedat

reflectit, segons va afirmar Albert
Mitjà, amb l’edició de l’estudi “El
sector dels àrids a Catalunya.
Situació actual i perspectives de
futur” i un tríptic elaborats con-
juntament entre la Direcció
General d’Energia i Mines i el
Gremi d’Àrids.
Per últim, Albert Mitjà també va
voler felicitar el president del
Gremi d’Àrids, Joan Franquesa,
per la tasca que està desenvolu-
pant com a motor integrador de
tot el sector de la mineria cata-
lana.
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Dades estadístiques

Les previsions per aquest any
2000 indiquen que el conjunt
de les empreses que confor-
men el Gremi d’Àrids finalit-
zarà l’any amb una producció
total d’aproximadament 33
milions de tones d’àrid.
Aquesta xifra suposa un 70%
del total de producció a
Catalunya que es troba al vol-
tant d’uns 47 milions de
tones.
La producció del conjunt dels
associats al Gremi l’any 1999
va ser d’uns 31 milions de
tones, sobre els 44 milions de
tones que es van produir al
nostre país.
Si el creixement del consum
d’àrid segueix el ritme previst,
l’any 2001 aquest consum a
Catalunya arribarà als 49
milions de tones d’àrid i el
2003 augmentarà fins als 54
milions de tones, segons les
previsions.
Pel que fa a les dades de fac-
turació del sector dels àrids,
Catalunya va produir el 1999
àrids per valor de 36.000
milions de pessetes, 25.000
milions dels quals corresponen
a la producció de les empreses
associades al Gremi d’Àrids de
Catalunya. Aquest any 2000
la xifra ha augmentat fins als
39.000 milions i es preveu
que l’any vinent sigui de
41.000 milions, mentre que la
previsió per a l’any 2003 és
que arribi fins als 47.000
milions de pessetes.

El Gremi d’Àrids ha
mantingut entrevistes

amb més de 50 
persones relacionades
amb l’administració

Ve de la pàgina 1

Albert Mitjà, director general d’Energia i Mines; Joan Franquesa, president del
Gremi d’Àrids, i Xavier Sort, subdirector general de Mines

Gràfica elaborada conjuntament pel Departament de Mines i el Gremi d’Àrids

La junta directiva amb el president, Joan Franquesa, presidint l’assemblea
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Conclusions

El balanç d’aquesta assemblea va
ser molt positiu tant pel que fa al
gran nombre d’assistència d’agre-
miats com per la presència de
dos representants de l’administra-
ció tan directament relacionats
amb el Gremi d’Àrids com són el
director general d’Energia i
Mines,Albert Mitjà, i el subdirec-
tor general de Mines, Xavier
Sort.
Cal destacar també la bona ente-

sa que hi ha entre les diferents
empreses que conformen el
Gremi d’Àrids, ja que totes llui-
ten pels mateixos objectius però
sempre tenint en compte el res-
pecte no només pel medi
ambient sinó també pel cumpli-
ment de les normatives.
Per últim, tots els associats van
estar també d’acord amb la
necessitat del Gremi de donar-se
a conèixer i van trobar molt posi-
tiva la  propera participació del
Gremi d’Àrids a la fira

Construmat amb un
estand propi així com tot el nou
pla de comunicació.

Ressò mediàtic

La problemàtica exposada pel
Gremi d’Àrids de Catalunya pel
que fa a la possible manca de
subministrament en un futur no
molt llunyà va quedar reflectida
en diversos mitjans de comunica-
ció escrita (veure recull, pàgs. 7, 8

i 11) com La Vanguardia, el
Dossier Econòmic de Catalunya
o el Diari de Terrassa, entre
altres, als quals se’ls va trametre
una nota i un dossier explicatiu
del Gremi i la cojuntura del sec-
tor des del gabinet de premsa.

Prop d’una cinquantena d’agremiats van participar a l’assemblea anual

Tríptic corporatiu sobre el Gremi 
d’Àrids de Catalunya

ASSISTÈNCIA

Sr. Joan Franquesa  . . . . . . . .(Jaime Franquesa, S.A.)

Sr. Robert Casas  . . . . . . . . . .(PYDSA) representat

Sr. Joan-Manuel Foj  . . . . . . .(Canteras Foj, S.A.) representat

Sr. Pere Torras  . . . . . . . . . . .(Mubermu, S.A., Utonka, S.A.) 
representat

Sr. Jordi Torra  . . . . . . . . . . .(Àrids Guixeras, S.L.) representat

Sr. Joaquim Roca  . . . . . . . . .(Cansa)

Srs. Joan Subirats i
Josep Lluís Madrigal  . . . . . . .(Pedracor, S.A.)

Sr. Joan-Ignasi Navarro  . . . . .(Cogas, S.L. i Hormiconsa)

Sr. Domènec Espadaler  . . . . .(CYCOSA)

Srs. Antoni i Jordi Garrigosa (Àrids Garrigosa, S.A.)

Sr. Sebastià Alegre  . . . . . . . .(Astington, S.A., CAPBSA,
EACSA, Forbisa i Tamuz, S.A.)

Junta Directiva 12/2000
TEMES

Els temes que s’hi van tractar van ser
els següents:

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de
l’acta anterior.

2. Reunió amb Dolors Masoliver a la
Direcció General de Qualitat
Ambiental sobre el model d’ava-
luació ambiental.

3. Reunió amb Josep M. Pelegrí,
director general de Qualitat
Ambiental.

4. Reunió amb Montserrat Candini,
directora general de Patrimoni
Natural i del Medi Físic.

5. Temes diversos.

La possible manca de
subministrament d’àrids

en un futur es va
reflectir en diversos
mitjans de premsa
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Calendari de fires del sector
Nomenaments a
l’administració

Josep Bou i Tomàs és des del
passat mes d’octubre el nou
director general de Plani-

ficació Ambiental del Depar-
tament de Medi Ambient en
substitució de Pere Torres i Grau.
Fins aleshores Josep Bou ocupava
el càrrec de delegat territorial a
Girona del Departament de Medi
Ambient.
D’altra banda, Pere Torres i Grau
ha estat nomenat director de

Planejament Territorial del
Departament de Política Territo-
rial i Obres Públiques, amb rang
de secretari general, en substitu-
ció de Joan Antoni Solans.
Per últim, cal assenyalar també
que Joan Romeu Valverde ha
abandonat la gerència de les
empreses públiques Ports de la
Generalitat i Estiba dels Ports
Catalans (Esticat) per dedicar-se
als seus negocis particulars.

Resultats de la reunió
amb Josep M. Pelegrí

El passat 9 de novembre
una representació del
Gremi d’Àrids es va reunir

amb el director general de
Qualitat Ambiental, Josep Maria
Pelegrí. En la mateixa, el presi-
dent del Gremi, Joan Franquesa,
va exposar que és, qui represen-
ta i quins són els objectius del
Gremi i, en un altre ordre de
coses, va lamentar el fet que la
llei 3/98 d’IIAA no hagi resultat
tan positiva com s’esperava en
un principi.
Joan Franquesa, en nom del
Gremi, va defensar que es passés
de l’annex II a l’annex I de la Llei
i va demanar una normativa
específica per al sector. Referent
a això, el R.D. 9/2000 del 6
d’octubre (B.O.E. del
7/10/2000) sembla que hi
ajuda molt.
Per últim, el Gremi també va
posar en evidència la duplicitat
existent a l’hora d’aplicar les
lleis 3/98 i 12/81.
Josep M. Pelegrí, per la seva
banda, va afirmar que la Llei
d’IIAA és de caràcter procedi-
mental. També va manifestar que
és possible fer el canvi de l’an-
nex II a l’annex I i va prendre
nota per mirar de tirar-lo enda-
vant.
En un altre ordre de coses, Josep
M. Pelegrí, creu que, per tal de

facilitar la tramitació, s’hauria
d’unificar el que fa referència a
la Direcció General d’Energia i
Mines i al Departament de Medi
Ambient tal com es va fer en el
tema dels parcs eòlics. Segons el
director general de Qualitat
Ambiental aquesta seria la
millor manera de fer la tramita-
ció conjuntament.
D’altra banda, Josep Maria
Pelegrí va confirmar que les

revisions previstes al cap de vuit
anys no impliquen més que una
verificació que les circumstàn-
cies no han canviat o, si han
canviat, realitzar les adaptacions
necessàries; en cap cas, però,
aquesta revisió implica una auto-
rització ex-novo.
Per últim, es va comprometre a
fer arribar al Gremi d’Àrids el
projecte de model d’avaluació
ambiental, tan bon punt el tin-
guin preparat, per tal que el
Gremi pugui exposar el seu
punt de vista i arribar d’aquesta
manera a un consens al respec-
te.

Bauma

Munich (Alemania) 

del 2 al 8 d’abril de 2001

Construmat

Barcelona 

del 23 al 28 d’abril de 2001

Smopyc

Saragossa

al febrer de 2002

Jornada sobre 
la Llei d’IIAA

El proper 19 de desembre el
director general de Qualitat
Ambiental del Departament

de Medi Ambient, Josep M.
Pelegrí, ha organitzat una jornada
de caràcter informatiu i pràctic
especialment pensada per als
associats al Gremi d’Àrids on es
tractarà la incidència de la Llei
d’IIAA en el sector de les activi-
tats extractives. Per aquesta jor-
nada l’administració ha preparat

un programa que abarca diverses
qüestions que preocupen a tots
els membres agremiats.
Entre els ponents es troba Josep
M. Pelegrí, director general de
Qualitat Ambiental; Jesús Sán-
chez, cap de la Unitat d’Infor-
mació de l’OGAU; Xavier Nico-
lau, cap de la Unitat Tècnica de
l’OGAU i M Dolors Masoliver,
responsable d’acreditació d’Enti-
tats Ambientals de Control.

Les revisions 
previstes al cap de 8
anys no impliquen, 
en cap cas, una 

autorització ex-novo

Jornada sobre la Llei 3/98,
de la Intervenció Integral d’Activitats Extractives

19 de desembre 11.30 a 13.30 h
Departament de Medi Ambient, sala d’actes

Av. Diagonal, 523-525
Barcelona.
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Del 28 de novembre a l’1 de
desembre van tenir lloc a la
Universitat Politècnica de

Catalunya (UPC) de Manresa unes
jornades de mineria sota el nom
Els Reptes de la Nova Mineria
organitzades pel departament
d’Enginyeria Minera i Recursos
Naturals de la Universitat.
El Gremi d’Àrids de Catalunya va
tenir una participació activa en la
celebració d’aquestes jornades
amb l’exposició de la “Situació
dels àrids a Catalunya” per part
del president del Gremi, Joan
Franquesa, el darrer dia, 1 de
desembre.
Davant d’unes quaranta persones i
els mitjans de comunicació locals,
Joan Franquesa va exposar les
diferents problemàtiques del sec-
tor així com les dades que con-
formen la realitat d’aquest: pro-
ducció, llocs de treball directes i
indirectes, facturació, etc.
D’altra banda, va presentar les
perspectives de futur a través de
la gràfica de consum-subministra-
ment que indica la possibilitat de
manca de subministrament d’àrid
a partir de l’any 2005. En aquest
sentit, el president del Gremi va
afirmar: “Sense aigua no hi ha vida
però sense àrid no hi ha desenvo-
lupament”, fent referència al fet
que el consum d’àrid d’un país es-
tà directament relacionat amb la
qualitat de vida de la seva societat.
En última instància va explicar la

relació existent entre el Gremi i
els diferents departaments de la
Generalitat de Catalunya desta-
cant l’ampli ventall de tràmits que
s’han de realitzar per tal d’aconse-
guir una autorització per obrir
una pedrera o una gravera.
A continuació, Sebastià Alegre,
vicepresident del Gremi d’Àrids,
va exposar la “Situació actual del
sector del formigó de Catalunya”
en la seva condició de president
de la delegació a Catalunya

d’Anefhop. En darrer terme va
parlar Àngel Güell, apoderat de
Puigfel, S.A. i associat també al
Gremi d’Àrids, que va exposar
quina és la “Situació actual del
sector ceràmic a Catalunya”. Les

problemàtiques exposades per
tots tres sectors són semblants,
quan no les mateixes, fet que
demostra que es tracta de tres-
sectors molt lligats entre si.
Les jornades van concloure amb
un interessant debat en què es
van discutir les línies a seguir per
al desenvolupament del sector i
on van destacar les opinions
d’Antonio Lucius, secretari gene-
ral tècnic del Colegio Oficial de
Ingenieros de Minas.

Els reptes de la nova mineria

Àngel Güell, apoderat de Puigfel, S.A., Sebastià Alegre, president de la delegació a Catalunya d’Anefhop, Xavier de las Heras,
director del departament d’Ingenieria Minera i Recursos Naturals de la UPC, i Joan Franquesa, president del Gremi d’Àrids

El consum d’àrid d’un
país està directament
relacionat amb la 
qualitat de vida 

de la seva societat

Joan Franquesa i Jordi Cherta,
president i secretari del Gremi
respectivament, van reunir-se el

passat 22 de novembre amb
Monserrat Candini, directora gene-
ral de Patrimoni Natural i del Medi
Físic; Conxa Marchante, cap del
Servei de Protecció Natural i
l’Entorn Natural, i Victor Macià,
gerent del Centre per a l’Empresa i
el Medi Ambient, S.A.
Donat el desconeixement que exis-
teix en general respecte a la neces-
sitat de les activitats extractives, els
representants de l’administració van

coincidir en la idea que aquestes
“no exploten el territori”, sinó que,
ans al contrari,“són necessàries per
al país”. Pel que fa això, els repre-
sentants del Gremi van demanar
que, a més de l’esforç informatiu
actual, existeixi col·laboració entre
els diferents departaments de la
Generalitat per tal de dur a terme
una conscienciació adient. La direc-
tora general explica les iniciatives
que l’Administració ja està prenent
en aquest sentit.
Pel que fa al tema de les runes de
la construcció, Montserrat Candini

va explicar que el Departament de
Medi Ambient està considerant
aquesta qüestió com un conjunt
integrat i no amb visions parcials
com poden tenir els diferents orga-
nismes que hi intervenen.
Per últim, en aquesta reunió també
es va acordar que la Direcció
General comunicaria al Gremi les
dades sobre restauracions efectua-
des quan aquestes es vagin com-
pletant per tal de poder-les donar a
conèixer als diferents mitjans de
comunicació i a través d’aquest
mateix butlletí.Montserrat Candini

El Gremi d’Àrids es reuneix amb Monserrat Candini
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UNILAND CEMENTERA, SA Divisió
Industrial, l’èxit d’una empresa centenària

La subdivisió d’àrids d’HOR-
MIGONES UNILAND S.A.
compta amb 11 centres de

producció distribuïts per tot
Catalunya que produeixen apro-
ximadament uns 4,8 milions de
tones anuals. Aquests centres es
componen de 6 pedreres i 5 gra-
veres. Les pedreres són: Vallcarca
al Garraf, Olèrdola a Vilafranca
del Penedès, Orpí a Igualada,
Arboli a Tarragona, Xipre a Mora
d’Ebre i Ulla a Girona. Així
mateix les graveres són:
Colomers a Girona, Utonka a
Sant Boi de Llobregat, Sant
Sadurní d’Anoia a Sant Sadurní i
Garcia a Mora d’Ebre.
La subdivisió d’àrids d’HOR-
MIGONES UNILAND S.A. està

conformada per un total de 80
treballadors i disposa d’una flota
de transport de 95 banyeres
entre pròpies i contractades.
Cal destacar que l’empresa, en la
seva preocupació pel cumpliment
de les normatives, està implantant
actualment la ISO 9002 en la
seva subdivisió d’àrids. Això té
com a objecte que la qualitat dels
productes i serveis que ofereix als
seus clients sigui un reflex fidel
de les expectatives de cadascun
d’ells, i assegurar així l’èxit a llarg
termini de l’empresa.
A més, HORMIGONES UNI-
LAND compta amb dos dipòsits
de runa controlats en Unió
Temporal d’Empreses (UTE) amb

la Gestora de Runes de la Cons-
trucció, S.A. Un es troba situat a
Olèrdola (Vilafranca del Penedès)
mentre que el segon es troba
ubicat a Ulla (Girona). En aquest
sentit cal esmentar la gran tasca
mediambiental que s’està fent, ja

que s’habiliten unes instal·lacions
per a la recepció de runes de
construcció, molt necessàries a
les comarques on es troben ubi-
cades. D’aquesta manera s’eviten
els abocaments il·legals i, al
mateix temps, s’aconsegueix una

gran reducció de l’impacte
mediambiental de les explota-
cions a cel obert, ja que, un cop
finalitzada la restauració, les
pedreres queden plenament inte-
grades al paisatge.
També és important assenyalar
que HORMIGONES UNILAND
S.A. està aplicant el mètode de
restauració integrada a totes les
seves explotacions demostrant el
seu respecte pel medi ambient a
l’hora de tenir en compte l’equi-
libri i la conservació del medi
físic i del paisatge.
Per últim, comentar que en
aquests moments la subdivisió
d’àrids d’HORMIGONES UNI-
LAND, S.A. està subministrant els
seus productes elaborats a les
plantes de formigó pròpies ins-
tal·lades en obres singulars com
són l’emissari submarí i la línia de
fangs de la depuradora del Baix
Llobregat, l’aparcament d’aero-
naus de l’aeroport de Barcelona, i
el moll d’Andalusia i el contradic
del Port de Tarragona.

HORMIGONES UNILAND
té una capacitat de 
producció d’àrids 

d’aproximadament uns 4,8
milions de tones anuals

c/Torrenteras, 20-22
Polígon Industrial Sud

08754 El Papiol (Barcelona)
Tel.: 93-673.20.30
Fax: 93-673.06.01
www.uniland.es

hormigones@uniland.es

Vista aèria de la pedrera Orpi, a Igualada, comarca de l’Anoia

La pedrera d’Olèrdola compta amb un dipòsit de runa controlat en UTE amb
la Gestora de Runes de la Construcció, S.A.

HORMIGONES UNILAND està aplicant el mètode de restauració integrada
a totes les seves pedreres i graveres  



RECULL DE PREMSA Novembre/Desembre 2000 GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

Recull de premsa

DIARI DE GIRONA • 21/10/2000

7



DIARI DE TERRASSA • 8/11/2000

Novembre/Desembre 2000 RECULL DE PREMSAGREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

8



RECULL DE PREMSA Novembre/Desembre 2000 GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

9

EL PERIODICO • 28/11/2000

REGIO 7 • 28/11/2000
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REGIÓ 7 • 9/12/2000
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LA VANGUARDIA • 10/11/2000 DOSSIER ECONÒMIC • 21/11/2000

GREMI DE CONSTRUCTORS • Agost-setembre/2000

DOSSIER ECONÒMIC • 14/11/2000
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Entrevista

- En primer lloc, podria descriu-
re’ns breument quina relació
s’estableix entre l’urbanisme i el
sector dels àrids?
- L’urbanisme és un dels àmbits
més oberts i pluridisciplinars que
hi ha.Això el fa engrescador, per-
què el seu objectiu és ordenar
totes les activitats humanes sobre
el territori (les ciutats, la indús-
tria, les comunicacions, l’agricul-
tura…). El sector dels àrids actua
d’una manera clara sobre el terri-
tori, tant en el moment d’obtenir
la matèria prima, amb les extrac-
cions i les pedreres, com quan
ofereix el producte final en forma
d’obres. D’aquí la importància
d’una bona ordenació urbanística
d’aquest sector amb tanta
incidència territorial, perquè això
ens permetrà poder gaudir dels
molts beneficis que aporta a la
societat reduint al màxim l’impac-
te sobre el territori i dins d’una
lògica d’equilibri i sostenibilitat.

- Les grans infraestructures com
les carreteres, els ferrocarrils, etc.
depenen en gran mesura de l’à-
rid i de la proximitat d’aquest als
punts de consum…
- És clar, es tracta d’un dels ele-
ments fonamentals en el procés
constructiu i en els programes de

gestió d’obres, sobretot de grans
infraestructures, una bona
estratègia de proveïment i d’apro-
fitament dels elements existents
al territori és fonamental. En

aquest sentit seria desitjable tenir
en compte que regulés i incenti-
vés a la vegada aquestes ubica-
cions per millorar la seva produc-
tivitat i adequació a l’entorn.

- Podria enumerar-nos quines
són les grans infraestructures
més destacades que s’estan
duent a terme o es tenen previs-
tes al territori català?
- Tenim en marxa un pla molt
ambiciós de grans obres de
comunicacions (el desdoblament
de l’Eix del Llobregat, el Túnel de
Bracons i la línia 9 del metro).
Però aquestes grans obres no ens
poden fer perdre de vista la
importància tant quantitativa
com qualitativa de centenars, i
remarco aquesta xifra, d’obres

mitjanes i petites de carreteres,
transports públics, ponts, etc. que
són bàsiques per al país i que
representen el gruix principal de
la nostra activitat inversora. Fixi’s
que l’annex d’inversions dels
pressupostos per al 2001 que en
aquests moments tramita el
Parlament preveu inversions per
un valor de  298.000 milions de
pessetes.

- Quines creu que són les possi-
bles solucions a una eventual
mancança d’àrids en un futur?
- Avui per avui hem de fer recer-
ca i desenvolupar noves tecnolo-
gies de tractament de materials i
d’extracció més eficient i respec-
tuosa possible.

- Periòdicament el Gremi d’À-
rids de Catalunya manté reu-
nions amb representants dels
departaments de la Generalitat
relacionats amb el sector extrac-
tiu, entre ells el Departament de
Política Territorial i Obres
Públiques. Quina valoració en fa
d’aquestes trobades?
- Molt positiva. El diàleg entre les
institucions i els sectors econò-
mics del país és un element clau
en la nostra idea d’acostar la nos-
tra acció de Govern a les neces-

sitats reals de la nostra societat.

- Li semblaria convenient la
constitució d’una Federació
Catalana de la Mineria?
- L’associacionisme a Catalunya
ha estat i és una de les actituds
que ens ha caracteritzat tant en
l’àmbit personal com en el pro-
fessional. Per això no podem sinó
donar la benvinguda a aquesta
iniciativa perquè no podem obli-
dar que gremis, cambres, asso-
ciacions, etc. han estat el motor
de la modernització de moltes
empreses sobretot petites i mitja-
nes i han servit per reforçar els
seus sectors amb iniciatives de
tota mena (formació, investigació,
assessorament, etc.).

- Recentment el Gremi d’Àrids
de Catalunya ha iniciat un nou
pla de comunicació que contem-
pla, entre altres elements, la cre-
ació d’un lloc web i un Butlletí

del Gremi. Quina és la seva opi-
nió al respecte?
- La comunicació interna a les
empreses i entre els col·lectius
professionals i la comunicació
d’aquests amb els seus clients i
amb els ciutadans en general és
un element imprescindible en les
organitzacions modernes. Es trac-
ta d’una eina de motivació, de
difusió, de formació i de trans-
missió d’informació que ningú es
pot permetre d’ignorar. Per tant,
enhorabona per la seva iniciativa.

“L’àrid és un dels elements fonamentals
en el procés constructiu i en els
programes de gestió d’obres”
Josep Anton Grau és el secretari general del
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de
la Generalitat, departament que cada cop té una major
incidència en el sector dels àrids degut sobretot als
criteris d’ordenació urbanística.

Si volen adreçar les seves opinions,
problemàtiques, suggeriments, fotografies, etc.

sobre notícies relacionades amb el sector 
dels àrids i amb el Gremi d’Àrids 

poden enviar-ho a les següents direccions:

Gabinet de Premsa del Gremi d’Àrids 
de Catalunya

c/ Sant Jordi, 37
08190 Sant Cugat del Vallès.

Tel. 93 590 86 00
Fax 93 590 86 25

premsa@gremiarids.com

Gremi d’Àrids de Catalunya
Rambla Catalunya, 127, 3r 1a

08008 Barcelona
Tel. 93 415 64 83
Fax 93 415 66 09

gremiarids@sefes.es
www.gremiarids.com
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Una bona estratègia
de proveïment i 

d’aprofitament dels
elements existents és

fonamental

El diàleg entre 
institucions i els 

sectors econòmics del
país és un element

clau per tirar endavant


